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- Universitatea „Ștefan cel Mare” din Suceava surprinde din nou! Sesiunea 
de admitere din toamnă aduce rezultate record, cu o creștere 
impresionantă a numărului de candidați. Ce programe au atras cel mai 
mult și ce noutăți pregătește universitatea, Aflați din materialul următor. 
Universitatea „Ștefan cel Mare” din Suceava (USV) a atins un record 
impresionant de înscrieri în sesiunea din septembrie 2024. În doar 
câteva zile, peste 1.560 de candidați au aplicat la programele de studii 
oferite de universitate, marcând o creștere de aproximativ 30% față de 
aceeași perioadă a anului trecut. Dintre aceștia, peste 1.100 de persoane 
s-au înscris la programele de licență, în timp ce programele de masterat 
au atras peste 460 de candidați. 
Conform calendarului admiterii, înmatriculările vor continua până 
vineri, 20 septembrie 2024, ora 16:00. Această sesiune de toamnă vine 
în completarea succesului din luna iulie și subliniază recunoașterea 
internațională de care se bucură instituția. 
În urma creșterii continue a interesului, conducerea USV a decis să 
organizeze un nou modul de admitere pentru programele de studiu în 
sistem DUAL, cât și pentru alte programe de licență și masterat. 
Înscrierile pentru acest nou modul vor avea loc între 20-21 septembrie, 
între orele 08:00 - 12:00, iar înmatriculările se vor face pe 23 septembrie. 
De asemenea, pentru cei interesați de studii doctorale, USV a deschis o 
sesiune suplimentară de admitere, care a început miercuri, 18 
septembrie, și va continua până pe 24 septembrie. 
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Cristian 
Anton 

Concurență ca-n 
vremurile de 
odinioară la prima 
admitere de la noua 
Facultate de 
Medicină din 
Suceava. Ce note s-
au luat 

stirileprotv.ro 
15.09.24 

- Primul concurs de admitere la cea mai nouă facultate de stat de medicină 
din România, cea de la Suceava, a avut o concurență spectaculoasă – 5 pe 
un loc, ca-n vremurile de odinioară, când Medicina însemna pentru 
români cea mai râvnită carieră. 
Universitatea „Ștefan cel Mare” Suceava a organizat, vineri, primul 
concurs de admitere la noul program de licență Medicină generală, din 
cadrul Facultății de Medicină și Științe Biologice, scrie Obiectiv de 
Suceava. 
Iar competiția a fost acerbă, aducând aminte de vremurile de altădată, 

stiridinsurse.ro 
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când Medicina însemna cea mai râvnită carieră din România: peste 300 
de candidați pentru 60 de locuri (din care doar 20 bugetate), adică 5 
candidați pe loc. 
Proba scrisă a fost organizată riguros, în cinci săli de examen, pentru cei 
peste 300 de candidați înscriși din 28 de județe ale țării și municipiul 
București, din Republica Moldova și Ucraina. 
Au fost 13 absenți, iar notele celor 298 de candidați care au susținut testul 
cu 100 de întrebări – 80 au vizat cunoștințele de Biologie și 20 cele de 
Chimie organică sau Fizică, au fost publicate în cursul după-amiezii de 
vineri. De precizat că nota de la proba scrisă va reprezenta media finală 
de admitere. 
Candidații sunt declarați admiși, în limita locurilor disponibile, dacă au 
obținut media finală egală sau mai mare decât 5,00 (cinci). 
Potrivit rezultatelor inițiale, cea mai mare notă de admitere la Medicină 
este 9,37, iar 62 de candidați au obținut note sub 5. În total, sunt 5 note 
în intervalul 9,01-9,37, alte 77 note sunt între 8,02 și 8,92, în intervalul 
7,03-7,93 sunt 57 de note, între 6,13 și 6,94 sunt 57 de note, iar 39 de 
candidați au obținut note între 5,05 și 5,95. 
Rezultatele finale vor fi publicate pe 23 septembrie 
După soluționarea contestațiilor, conducerea Facultății de Medicină și 
Științe Biologice Suceava va afișa rezultatele finale, în ordinea mediilor, 
luni, 16 septembrie. 
Candidații cu cele mai mari note vor ocupa cele 20 de locuri bugetate, iar 
mai apoi, în ordinea mediilor de admitere, se vor ocupa cele 40 de locuri 
cu taxă. 
În cazul existenței mai multor candidați cu medie egală cu cea a ultimului 
loc repartizat, se apelează la criterii de departajare, în ordine, după cum 
urmează: Punctajul obținut la materia obligatorie Anatomia și Fiziologia 
omului; Punctajul obținut la materia obligatorie Chimie organică sau 
Fizică; Media generală a examenului de la bacalaureat; Media generală a 
anilor de studiu din liceu. 
Locul ocupat trebuie confirmat prin înmatriculare, care va avea loc în 
perioada 17 – 20 septembrie. 
Rezultatele finale ale admiterii la Universitatea ”Ștefan cel Mare” 
Suceava vor fi publicate pe 23 septembrie 

- Cu ocazia 
deschiderii anului 
academic 2024 – 
2025, Universitatea 
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 Evenimentul va avea loc duminică, 29 septembrie, de la ora 19:30, în 
parcarea din fața corpului A al USV. 
Născută la Roman, Andia (Diana Constantin) a debutat în anul 2015 și, 
până în prezent, a lansat mai multe hituri, dintre care amintim: Sabes Tu, 
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„Ștefan cel Mare” 
din Suceava 
organizează un 
concert special, 
susținut de Andia, 
una dintre cele mai 
apreciate artiste ale 
scenei muzicale din 
România 

radioas.ro 
14.09.24 

Lost, Tu Regalo, Ce suntem noi, Sfârșitul lumii, La nevedere, Nemuritori, 
De la Dela. În anul 2019, a devenit solista trupei DJ Project, iar în anul 
2022, în cadrul Romanian Music Awards, a câștigat distincția Cel mai 
bun cântec pop. 
În deschiderea serii, pe scena USV va urca trupa suceveană Distinct. 
Accesul la eveniment este gratuit 
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- Facultatea de 
Medicină de la 
Suceava, cu medici 
suceveni plecați în 
cele patru zări 

radiotop.ro 
19.09.24 

- Și a fost prima admitere pentru învățămînt de lungă durată, de 6 ani, 
organizată de Facultatea de Medicină și Științe Biologice din cadrul 
Universității „Ștefan cel Mare” Suceava. Au fost 298 de candidați, mai 
mult ca sigur dintre cei care n-au reușit în vară la alte facultăți de 
medicină din țară. La fără taxă au fost 20 de locuri, ceea ce înseamnă o 
concurență de 15 pe un loc. Au mai fost și 40 de locuri la cu taxă. Prima 
medie cu care s-a intrat a fost 9.46, iar ultima medie a fost 8.29. Felicitări 
și succes! Deocamdată, Facultatea de Medicină nu are un sediu al ei, dar 
cu siguranță că universitatea are făcut un plan, astfel încît studenții să 
aibă unde studia. Din punct de vedere al dotărilor nu cred că vor fi 
probleme, pentru că și fostul rector al USV, Valentin Popa, și actualul 
rector, Mihai Dimian, au pus un mare accent pe dotarea universității cu 
cele mai noi aparate și tehnologii. Totodată, Spitalul Clinic Județean 
Suceava este unul dintre spitalele cu cea mai bună dotare din țară. 
De foarte mare importanță, chiar capitală, este cu cine vor face pregătirea 
studenții de la Medicină. La spitalul sucevean sînt doctori care știu 
meserie și care ar vrea să împărtășească din cunoștințele lor și celor mai 
tineri, iar universitatea s-a străduit să aducă profesioniști și din alte părți. 
Însă, cu siguranță că mai este loc și pentru alți specialiști. De-a lungul 
anilor, mulți suceveni au făcut Medicina și fac performanță la clinici și la 
spitale din țară și din străinătate. Unii sînt foarte, foarte buni și ar dori 
să-i aibă în rîndurile lor colectivele de la multe universități. Ei, dacă 
Universitatea „Ștefan cel Mare” ar reuși să-i convingă măcar pe unii 
dintre ei să revină la Suceava ar fi excelent. Dacă nu definitiv, atunci să 
revină măcar pe un contract de colaborare. Și ar avea un argument foarte 
puternic, acela că medicii solicitați s-au născut, au copilărit și au făcut 
liceul la Suceava. Dacă universitatea ar reuși să-i convingă măcar pe unii 
dintre sucevenii deveniți specialiști apreciați în domeniul medical să vină 
aici, atunci Facultatea de Medicină de la Suceava ar deveni una dintre 
cele mai bune și mai căutate facultăți de profil din țară. 



- Industria produselor 
de panificație 
congelate. Noutăți și 
tendințe la 
RO.aliment SHOW 
2024 

roaliment.ro 
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- Congelarea este una dintre cele mai eficiente metode de păstrare a 
prospețimii produselor de panificație și patiserie, însă procesul rămâne 
o provocare pentru știința și tehnologia alimentară. În cadrul worshop-
ului de Panificație, dulciuri și produse alternative RO.aliment – ediția a 
8- a, Prof.Univ. Adriana Dabija, și ing. drd. Ioana Isache, din cadrul 
companiei ROMPAK, abordează noutățile și tendințele din industria 
produselor de panificație congelate, subliniind importanța compușilor 
crioprotectori. 
Congelarea este o metodă simplă de păstrare a prospeţimii produselor de 
panificaţie și de patiserie pentru durate mai lungi de timp fără a afecta 
gustul, textura și aspectul produselor finite. Procesul de obținere a 
produselor de panificație congelate reprezintă în continuare o provocare 
pentru știința și tehnologia alimentară, oferind o oportunitate de 
îmbunătățire a procesului și de dezvoltare a cercetării și inovației. 
„Industria de profil continuă să studieze compușii crioprotectori pentru 
a înțelege efectele și comportamentele acestora în diferite matrici 
alimentare sau sinergia lor cu alți aditivi alimentari”. Adriana Dabija 
Abordarea diferențială a compușilor crioprotectori pentru aluatul 
congelat este de a echilibra cu atenție nevoia de a proteja aluatul în 
timpul procesului de congelare cu nevoia de a menține calitatea și gustul 
produsului finit. Perspectivele viitoare în cercetarea compușilor 
crioprotectori pentru aluatul congelat din produsele de panificație se pot 
concentra pe găsirea de soluții mai eficiente, durabile și mai ecologice 
pentru a îmbunătăți calitatea și durata de valabilitate a acestor produse. 
Cercetările actuale se concentrează pe dezvoltarea unor soluții mai 
eficiente și mai ecologice, menite să îmbunătățească durabilitatea și 
calitatea produselor congelate. Un aspect critic al acestei cercetări este 
impactul congelării asupra drojdiei de panificație, un element 
fundamental în fabricarea aluatului congelat. 
În vederea îmbunătățirii performanței de congelare, trebuie luați în 
considerare anumiți parametri tehnologici, cum ar fi viteza de congelare 
și temperatura de congelare, precum și alegerea tulpinii de drojdie și 
creșterea cantității de drojdie pentru a compensa pierderea activității 
fermentative.  Cea mai mare provocare este reprezentată de către 
dezvoltarea unor tulpini de drojdie cu rezistență inerentă la congelare și 
decongelare. [...] 
Cercetările Facultății de Inginerie Alimentară din cadrul Universității 
Ștefan cel Mare din Suceava aduc soluții concrete la provocările actuale, 
și deschid noi direcții de dezvoltare, punând un accent deosebit pe 



sustenabilitate și eficiență în procesele tehnologice moderne. 
Mia Pricope FERM 2024 | 

Mesajul 
Prorectorului 
Universității „Ștefan 
cel Mare” din 
Suceava, Stefan 
PURICI 

newsmoldova.ro 
16.09.24 

- Panelul „INVESTIȚII” 
 Modulul III – Maparea oportunităților de investiții în județul Suceava, 
ediția a XVIII-a a Forumului Economic Regional Moldova, Vatra Dornei, 
2024 
SPEAKER – Ștefan PURICI, Prorector al Universității „Ștefan cel Mare” 
din Suceava (USV) 
TEMĂ: „Cooperarea transfrontalieră româno-ucraineană în condițiile 
războiului ruso-ucrainean și evoluțiilor post-război”  
Context istoric 
Prorectorul Ștefan Purici a început prin a evidenția faptul că anul acesta 
marchează 20 de ani de la demararea primelor proiecte transfrontaliere 
pe trilaterala România-Republica Moldova-Ucraina. Primele proiecte, 
finanțate prin fonduri PHARE, aveau bugete de 10-15 milioane de euro, 
comparativ cu cele de astăzi, care ajung la 80-100 de milioane de euro. 
„Astăzi putem vorbi despre o cifră rotundă, pentru că se împlinesc 20 de 
ani de când au fost demarate primele proiecte transfrontaliere în cadrul 
parteneriatului România-Republica Moldova și România-Ucraina”, a 
declarat Ștefan Purici, Prorector al Universității Ștefan cel Mare din 
Suceava. 
Cooperarea transfrontalieră în condiții de război 
Ștefan Purici a menționat dificultățile întâmpinate în contextul 
războiului, subliniind că partenerii ucraineni au avut probleme majore în 
implementarea proiectelor din cauza lipsei resurselor și schimbărilor din 
echipele de implementare, însă cu toate acestea, Serviciul Tehnic Comun 
al programului de cooperare România-Ucraina a depus eforturi 
remarcabile pentru a sprijini finalizarea proiectelor începute. 
„Vreau să adresez mulțumiri și felicitări Serviciului Tehnic Comun al 
Programului de cooperare România-Ucraina, care prin eforturi 
considerabile a reușit să ajute partenerii ucraineni să finalizeze proiectele 
demarate în cadrul Programului 2014-2023, în ciuda lipsei resurselor și 
schimbărilor majore din echipele de implementare, cauzate de război”, a 
mai declarat Ștefan Purici, Prorector al Universității Ștefan cel Mare din 
Suceava. 
News Moldova îți recomandă și ...   La sfârșitul lunii iunie 2024, fondurile 
de pensii private obligatorii aveau active totalizând 143,3 miliarde de lei 
Propuneri pentru viitor 
Prorectorul Ștefan Purici a sugerat organizarea de sesiuni de 
management al riscului pentru viitorii beneficiari, având în vedere 



riscurile ridicate asociate proiectelor în contextul actual. De asemenea, a 
propus o mai bună sinergie între proiectele deja realizate și noile direcții 
de finanțare, pentru a valorifica infrastructura și experiența acumulată.  
„De multe ori, au fost implementate proiecte frumoase, s-au realizat 
lucruri importante, dar nu există o valorificare aplicată a acestor 
rezultate în cadrul noilor programe”, a evidențiat Ștefan Purici.  
News Moldova îți recomandă și ...   România, în discuții avansate pentru 
un centru Google! Investiții majore în infrastructura digitală 
O altă problemă identificată a fost cofinanțarea necesară pentru 
proiectele transfrontaliere, sugerând că partea de cofinanțare a 
partenerilor ucraineni ar trebui să fie suportată de la bugetul Uniunii 
Europene pentru a evita stoparea proiectelor viitoare. 
Prorectorul Ștefan Purici a concluzionat că, deși există provocări majore, 
experiența și colaborarea transfrontalieră din ultimii 20 de ani au adus 
beneficii semnificative. Acesta a mulțumit tuturor partenerilor și a 
subliniat importanța continuării acestor eforturi pentru a aduce un plus 
de valoare comunităților implicate. [...] 

Dragos 
Stefanescu 

Copiii geniali ai 
României au lăsat 
Europa cu gura 
căscată. Ideea 
inovatoare a fost 
apreciată de toate 
mințile luminate ale 
UE 

bugetul.ro 
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- La cea de-a 35-a ediție a Concursului European pentru Tineri Cercetători 
(EUCYS – European Union Contest for Young Scientists), care s-a 
desfășurat în Polonia, România a obținut un rezultat remarcabil. Copiii 
de la un liceu din Suceava au impresionat pe toată lumea cu invenția lor 
genială și au fost recompensați cu premiul special. 
În acest an, nu mai puțin de 150 de elevi din 40 de țări au participat la 
Concursul European pentru Tineri Cercetători din Polonia. România a 
fost reprezentată de un lot format din trei echipe. Una dintre condițiile 
de participare la acest concurs este ca proiectul să fie dezvoltat în ultimele 
12 luni. 
Copiii de la un liceu din Suceava au câștigat un premiu important în 
cadrul unui prestigios concurs 
Tudor Dochia și Alexandru Turculeț, doi elevi din Suceava, au câștigat 
premiul special, cu lucrarea „Complete Solution for PCB Assembly” 
(„Soluție completă pentru asamblarea plăcilor de circuite imprimate”). 
Dispozitivul inventat de cei doi elevi români este, de fapt, un sistem care 
poate asambla 300 de circuite într-o singură oră şi care costă de trei ori 
mai puţin decât ce există la momentul actual pe piaţă. 
„Toată mașinăria, tot dispozitivul este o noutate fiindcă în industrie 
pentru a putea asambla aceste placit de circuit îți trebuie trei dispozitive 
separate care au un cost minim de 6.000 de dolari. Noi am unit toate cele 
trei dispozitive într-un aparat și l-am putut produce pentru 750 de dolari. 
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Ideea principala a venit când am avut un alt concurs unde a trebuit să 
proiectez aceste plăci de circuit și a trebuit să asamblez trei plăci de 
circuit care aveau în total aproximativ 60 de componente și după ce mi-
a luat o săptămână să fac asta am zis că nu mai vreau să mai fac niciodată 
în viață mea așa ceva", a explicat Tudor Dochia, elev la Colegiul Național 
„Petru Rareș” Suceava. 
Felicitați de Ministerul Educației 
Performanță elevilor români a fost lăudată şi de Ministerul Educației, 
prin intermediul unei postări pe Facebook. 
„Felicitări tuturor și mulțumim coordonatorului prof. univ. dr. ing. 
Laurențiu Dan Milici de la Universitatea din Suceava și observatorului 
prof. Valeriu Apostol de la Liceul cu Program Sportiv Galați. 
Viitoarea generație de oameni de știință a fost pusă în valoare prin 
intermediul celui mai important târg de știință din UE și a unuia dintre 
cele mai mari evenimente de brainstorming din Europa. Scopul acestei 
inițiative finanțate de Uniunea Europeană și co-organizată de Comisia 
Europeană este de a le oferi tinerilor oameni de știință oportunitatea de 
a concura cu colegii lor la nivel global și de a se autodepăși. Prin acest 
eveniment UE încurajează noile generații de tineri cercetători să urmeze 
carierele în domeniul științei și tehnologiei”, a transmis Ministerul 
Educației. 
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- Alianța Franceză 
Suceava organizează 
a patra ediție a 
evenimentului La 
Rentrée 
francophone à 
Suceava/Începutul 
de an şcolar 
francofon la 
Suceava. 

newsbucovina.ro 
18.09.24 

- Alianța Franceză din Suceava, în parteneriat cu Centrul de Reuşită 
Universitară al Universităţii „Ştefan cel Mare” din Suceava, Inspectoratul 
Şcolar Judeţean şi Asociaţia Profesorilor Francofoni filiala Suceava 
organizează, pe data de 25 septembrie 2024, a patra ediţie a 
evenimentului La Rentrée francophone à Suceava/Începutul de an şcolar 
francofon la Suceava. 
În cadrul acestei manifestări, dedicate demarării activităţilor francofone 
şi cursurilor de limba franceză din cadrul Alianţei Franceze din Suceava, 
vor fi organizate mai multe activităţi de formare destinate profesorilor de 
limba franceză aflaţi în pragul unui nou an şcolar. 
Stagiul „La Rentrée francophone à Suceava”, organizat la sediul Alianţei 
Franceze din Suceava, strada Ştefan cel Mare nr.60, va cuprinde trei 
ateliere interactive, animate de profesori cu experienţă în domeniul 
predării limbii franceze. 
Primul atelier, Lire et écrire de la poésie en classe de Français Langue 
Étrangère, propus de formatorul francofon Laurent Robert, de la Haute 
Ecole en Hainaut, Belgia, va cuprinde modalităţi de utilizare a textului 
poetic ca document autentic la orele de limbă străină precum şi sugestii 
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referitoare la organizarea unor activităţi de scriere creativă de poezie. 
Al doilea atelier, De l’image à la parole. Des images artistiques en classe 
de FLE pour développer l’expression orale, coordonat de doamna 
Daniela Sandu, profesor de limba franceză la Şcoala generală nr. 1, aduce 
în atenţia profesorilor imaginea artistică, punct de plecare pentru o 
comunicare autentică la ora de limbă străină. 
Cel de-al treilea atelier al acestei ediţii, La pratique théatrale à des fins 
pédagogiques, animat de doamna Alexandra Sîrghi, profesor la Liceul 
tehnologic „Mihai Eminescu” Dumbrăveni, va readuce în atenţia 
participanţilor o tematică de actualitate, cea a utilizării teatrului şi a 
tehnicilor teatrale în predarea limbii franceze. 
În deschiderea stagiului vor interveni domnul Michael Koriche, Ataşat de 
cooperare educativă, Coordonator al Alianţelor franceze din România, 
domnul Romain Chrétien, directorul naţional de cursuri şi certificări, 
Institutul Francez din România, profesor univ. DHC Sanda-Maria 
Ardeleanu, preşedinta de onoare a Alianţei Franceze din Suceava şi lector 
univ. dr. Mariana Şovea, directoarea Alianţei Franceze din Suceava. 
Aceştia vor prezenta principalele proiecte şi evenimente francofone din 
perioada următoare precum şi informaţii referitoare la certificările 
DELF-DALF pe care Alianţa Franceză le propune elevilor şi profesorilor 
suceveni în anul şcolar 2024-2025. 
Stagiul de formare „La Rentrée francophone à Suceava”, ediţia a patra, 
este dedicat profesorilor de limba franceză din judeţ, marcând în felul 
acesta începerea unui nou an de studii francofone. 
Pentru înscrierea la stagiul de formare, profesorii interesaţi sunt rugaţi 
să trimită un mail pe adresa aliantafrancezasv@gmail.com până la data 
de 23 septembrie 2024. Înscrierile se vor face în ordinea cererilor 
primite, în limita locurilor disponibile. 

 


